



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

30 كانون الثاني (يناير) 2025 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

SAUDI ECONOMY GROWS 1.3% IN 2024

According to estimates from the Saudi General Authority for Statistics, the Kingdom's real gross domestic product (GDP) grew by 1.3% in 2024 compared to the previous year. This growth is attributed to a 4.3% rise in non-oil activities and a 2.6% increase in government activities, while oil activities declined by 4.5%.

Non-oil activities saw a 4.6% growth, alongside a 3.4% rise in oil activities and a 2.2% increase in non-government activities. Seasonally adjusted real GDP achieved a 0.3% growth in the fourth quarter of 2024 compared to the third quarter of the same year.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

نمو الاقتصاد السعودي 1.3 في المئة في 2024



أظهرت تقديرات الهيئة العامة للإحصاء السعودية، نمو الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي للمملكة بنسبة 1.3 في المئة خلال العام 2024، مقارنة بالعام السابق. ويعود هذا النمو إلى ارتفاع الأنشطة غير النفطية بمعدل 4.3 في المئة، إضافة إلى نمو الأنشطة الحكومية بنسبة 2.6 في المئة، في حين شهدت الأنشطة النفطية انخفاضاً بنسبة 4.5 في المئة.

وحققت الأنشطة غير النفطية ارتفاعاً بنسبة 4.6 في المئة، إضافة على نمو الأنشطة النفطية بنسبة 3.4 في المئة، والأنشطة غير الحكومية بنسبة 2.2 في المئة. وحقق الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي المعدل موسمياً نمواً بنسبة 0.3 في المئة في الربع الرابع من 2024، مقارنة بالربع الثالث من نفس العام.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

INCREASE IN THE VALUE OF EGYPT'S CENTRAL BANK GOLD

RESERVES

The total value of gold reserves held by Egypt's Central Bank surged by approximately 107.7% in 2024, increasing by 280.208 billion Egyptian pounds to reach 540.4 billion pounds by the end of December 2024, compared to 260.2 billion pounds by the end of December 2023.

The Central Bank's gold reserves increased by around 23.2 billion pounds during the last quarter of 2024, reaching 540.4 billion pounds by the end of December, up from 517.1 billion pounds by the end of September 2024.

Additionally, the Central Bank of Egypt reported a rise in its net profits to 118.7 billion pounds by the end of December 2024, compared to 98.01 billion pounds by the end of 2023, marking an increase of 20.6 billion pounds.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

ارتفاع قيمة احتياطي "البنك المركزي المصري" من الذهب



قفزت قيمة إجمالي أرصدة الذهب لدى البنك المركزي المصري بنحو 107.7 في المئة خلال عام 2024، بزيادة قيمتها 280.208 مليار جنيه، لتسجل 540.4 مليار جنيه بنهاية ديسمبر الماضي، مقابل 260.2 مليار جنيه بنهاية ديسمبر 2023.

وزادت أرصدة الذهب لدى المركزي بنحو 23.2 مليار جنيه خلال الربع الأخير من العام الماضي، لتبلغ 540.4 مليار جنيه بنهاية ديسمبر، مقابل 517.1 مليار جنيه بنهاية سبتمبر 2024.

وكشف البنك المركزي المصري عن ارتفاع صافي أرباحه إلى 118.7 مليار جنيه بنهاية ديسمبر الماضي، مقابل 98.01 مليار جنيه بنهاية عام 2023، بزيادة بلغت 20.6 مليار جنيه.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

OIL PRICES STEADY AMID ANTICIPATION OF POTENTIAL U.S.

TARIFFS ON CANADA AND MEXICO

Oil prices stabilized in early trading on Thursday, as markets awaited potential U.S. tariffs on Mexico and Canada, the largest crude oil suppliers to the United States. White House spokeswoman Karoline Leavitt confirmed that U.S. President Donald Trump still intends to fulfill his promise to impose tariffs on Canada and Mexico this coming Saturday.

Brent crude futures rose 7 cents, or 0.1 percent, to \$76.71 a barrel. U.S.

West Texas Intermediate (WTI) crude futures rose 17 cents, or 0.2 percent, to \$72.79. U.S. crude futures settled at their lowest level this year on Wednesday.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

النفط يستقر وسط ترقب لرسوم أميركية وحتملة على كندا والمكسيك



استقرت أسعار النفط في التعاملات المبكرة اليوم الخميس، وسط ترقب الأسواق لرسوم جمركية أميركية محتملة على المكسيك وكندا، أكبر موردي النفط الخام للولايات المتحدة، حيث أكدت المتحدثة باسم البيت الأبيض، كارولين ليفيت، أن الرئيس الأميركي دونالد ترامب لا يزال يعتزم الوفاء بوعده بفرض رسوم جمركية على كندا والمكسيك يوم السبت المقبل.

وارتفعت العقود الآجلة لخام برنت 7 سنتات، أو 0.1 في المئة، إلى 76.71 دولار للبرميل. كما زادت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي 17 سنتاً، أو 0.2 في المئة، إلى 72.79 دولار. واستقرت العقود الآجلة للخام الأميركي أمس الأربعاء عند أدنى مستوى لها هذا العام.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

MICROSOFT POSTS 10% GROWTH IN QUARTERLY PROFITS

Microsoft revealed that its profits for the quarter extending from October to December grew by 10 percent compared to the same period last year. Although its overall earnings and revenue beat Wall Street expectations, it fell short of expectations in its cloud computing business, which is one of its most prominent efforts in artificial intelligence.

The company reported net income of \$24.1 billion, or \$3.23 per share, beating Wall Street expectations of \$3.11 per share. The company reported revenue of \$69.6 billion in the quarter, up 12 percent from a year earlier.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)



"مايكروسوفت" تسجل نمواً بنسبة 10% في أرباحها الفصلية

كشفت شركة مايكروسوفت، عن نمو أرباحها للربع الممتد من أكتوبر/تشرين الأول إلى ديسمبر/كانون الأول بنسبة 10 في المئة مقارنة بنفس الفترة من العام الماضي.

وعلى الرغم من أن أرباحها وإيراداتها الإجمالية تجاوزت توقعات وول ستريت، إلا أنها سجلت نتائج أقل من التوقعات في قطاع الحوسبة السحابية، الذي يعد من أبرز جهودها في الذكاء الاصطناعي.

وبحسب الشركة فقد بلغ صافي دخلها 24.1 مليار دولار، أي 3.23 دولار للسهم، متجاوزة توقعات وول ستريت التي كانت تشير إلى 3.11 دولار للسهم. وكشفت الشركة عن إيرادات بقيمة 69.6 مليار دولار في الربع، بزيادة 12 في المئة عن العام الماضي.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

WORLD'S LARGEST SOVEREIGN WEALTH FUND TO GENERATE RETURNS OF \$222 BILLION IN 2024

Norway's state pension fund, created to protect future generations based on the country's oil wealth and one of the world's largest sovereign wealth funds, generated a return equivalent to about \$222 billion in 2024. According to the Norwegian Central Bank, which cues the sovereign wealth fund through its investment management arm, the government pension fund generated about 2.51 trillion Norwegian crowns, an increase of 13 percent. At the end of the year, the fund was worth about 19.74 trillion crowns. The fund achieved very good returns in 2024, as a result of a very strong stock market, with US technology stocks, in particular, performing very impressively.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



أكبر صندوق ثروة سيادي في العالم يحقق عوائد بـ 222 مليار دولار في 2024

حقق الصندوق التقاعدي الحكومي في النرويج، الذي تم إنشاؤه لحماية أجيال المستقبل بناء على ثروة البلاد النفطية، ويعد أحد أكبر صناديق الثروة السيادية في العالم، عائداً يعادل نحو 222 مليار دولار في عام 2024. ووفق البنك المركزي النرويجي، الذي يتولى رعاية صندوق الثروة السيادية من خلال ذراع إدارة الاستثمار، فقد حقق الصندوق التقاعدي الحكومي نحو 2.51 تريليون كرونة نرويجية، بزيادة نسبتها 13 في المئة.

وفي نهاية العام، بلغت قيمة الصندوق نحو 19.74 تريليون كرونة. وحقق الصندوق عوائد جيدة جداً خلال عام 2024، نتيجة لسوق الأسهم القوية للغاية، حيث حققت أسهم التكنولوجيا الأميركية، على وجه الخصوص، أداءً رائعاً جداً.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

THE UAE BANKING SECTOR IS THE LARGEST IN THE MIDDLE EAST WITH ASSETS OF AED 4.45 TRILLION

In 2024, the Central Bank of the UAE achieved historic growth in all financial indicators. The total assets of the Central Bank reached about AED 896 billion, supported by the increase in net inflows to the national economy, compared to AED 721 billion in 2023. The financial and banking sector, which is the largest in the Middle East, witnessed growth with total assets of AED 4.457 trillion at the end of November 2024, compared to AED 4.075 trillion in 2023. The ratio of net non-performing loans decreased to 2.1 percent in 2024 compared to 2.4 percent in 2023. The insurance sector also grew significantly during 2024, with gross written premiums reaching AED 64.5 billion, compared to AED 53.3 billion in 2023.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)



القطاع المصرفي الإماراتي الأكبر في الشرق الأوسط بأصول 4.45 تريليون درهم

حقق مصرف الإمارات المركزي في عام 2024 نمواً تاريخياً في جميع المؤشرات المالية. ووصل إجمالي أصول المصرف المركزي إلى نحو 896 مليار درهم، مدعوماً بارتفاع صافي التدفقات للاقتصاد الوطني، مقارنة بـ 721 مليار درهم في عام 2023.

وشهد القطاع المالي والمصرفي الذي يعد الأكبر في الشرق الأوسط، نمواً إجمالياً أصول بلغت 4.457 تريليون درهم في نهاية شهر نوفمبر عام 2024، مقارنة

بـ 4.075 تريليون درهم عام 2023. كما انخفضت نسبة صافي القروض المتعثرة إلى 2.1 في المئة عام 2024 مقارنة بـ 2.4 في المئة عام 2023. كما نما قطاع التأمين بشكل ملحوظ خلال عام 2024، وبلغ إجمالي الأقساط المكتتبه 64.5 مليار درهم، مقارنة بـ 53.3 مليار درهم في عام 2023.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

"علي بابا" تطلق نهوضاً جديداً للذكاء الاصطناعي يتفوق على "ديب سيك"

■ "ALIBABA" LAUNCHES NEW AI MODEL THAT BEATS "DEEP SEEK"

Chinese Tech Company Alibaba has launched a new version of its AI model, Qwen 2.5, which the company says outperforms the highly acclaimed DeepSeek-V3.

The release of DeepSeek's AI assistant, the DeepSeek-V3 model, along with the Jan. 20 release of the R1 model, sent shockwaves through Silicon Valley and sent tech stocks plunging, as the Chinese startup's low development and usage costs prompted investors to question the massive spending plans of leading U.S. AI companies.

Byte Dance, the owner of TikTok, also released an update to its AI model, which it believes outperforms Microsoft-backed OpenAI's O1 in AIME.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)



أطلقت شركة التكنولوجيا الصينية علي بابا، نسخة جديدة من نموذج الذكاء الاصطناعي «Qwen 2.5» والذي بحسب الشركة يتفوق على «DeepSeek-V3» الذي نال استحساناً كبيراً.

وأدى إصدار مساعد الذكاء الاصطناعي من «ديب سيك»، الذي يعمل بنموذج DeepSeek-V3، بالإضافة إلى إصدار 20 يناير لنموذج R1، إلى صدمة داخل وادي السيليكون وتسبب في انخفاض أسهم التكنولوجيا، حيث دفعت تكاليف

التطوير والاستخدام المنخفضة للشركة الناشئة الصينية المستثمرين إلى التشكيك في خطط الإنفاق الضخمة من قبل شركات الذكاء الاصطناعي الرائدة في الولايات المتحدة.

كذلك أصدرت شركة «بايت دانس»، مالكة «تيك توك»، تحديثاً لنموذج الذكاء الاصطناعي الخاص بها، والذي بنظرها يتفوق على O1 من «أوبن إيه آي» المدعومة من «مايكروسوفت» في AIME.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

■ AED 8.4 TRILLION GCC TRADE IN 2033

A new study by BCG predicts that global trade will grow at an annual rate of 2.9 percent until 2033.

The study reveals strong prospects for GCC trade, with total trade volumes expected to reach \$2.3 trillion (AED 8.4 trillion) by 2033, supported by significant expansion across GCC trade corridors.

The study shows that GCC non-oil trade will grow by 3.5 percent annually, highlighting the successful efforts of Gulf countries in diversifying their economies. The study showed that the strategic location of the GCC countries and the expansion of their infrastructure enhance their ability to exploit the opportunities arising from these transformations in developing trade dynamics.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)

■ 8.4 تريليون درهم تجارة دول الخليج في 2033

توقعت دراسة جديدة لمجموعة بوسطن كونسلتينج جروب (BCG)، أن تنمو التجارة العالمية بمعدل سنوي قدره 2.9 في المئة، حتى عام 2033.

وتكشف الدراسة عن الآفاق القوية لتجارة دول مجلس التعاون، حيث من المتوقع أن يصل إجمالي حجم تجارتها إلى 2.3 تريليون دولار (8.4 تريليون درهم)، بحلول عام 2033، بدعم من التوسع الكبير عبر الممرات التجارية لدول المجلس.

وتُظهر الدراسة أن التجارة غير النفطية لدول المجلس، ستتمو بنسبة 3.5 في المئة سنوياً، مما يبرز الجهود الناجحة لدول الخليج في تنويع اقتصاداتها. وبينت الدراسة أن الموقع الاستراتيجي لدول المجلس، وتوسع بنيتها التحتية، يعززان قدرتها على استغلال الفرص الناشئة من تلك التحولات في تطوير ديناميكيات التجارة.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

